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Sida 16 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 11 Svar på remiss av ”Innovationsstrategi för 
Stockholms stad” 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 138-903/2015, för yttrande senast 

2015-10-05 

 

Dnr 150-242/2015 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar den till kommunstyrelsen som svar på remissen av 

förslag ”Innovationsstrategi för Stockholms stad”.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-07-15.  

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat ett förslag 

”Innovationsstrategi för Stockholms stad” för yttrande senast den 5 

oktober 2015. 

 

Stadsledningskontoret fått i uppdrag att ta fram ett förslag till 

program för innovation. Stadsledningskontoret låtit en extern resurs 

titta på förutsättningar och nuläge i Stockholms stad, tittat på andra 

städer som arbetar med innovation samt tagit fram förslag till 

åtgärder. Med denna rapport som grund har en strategi, bestående av 

sex delstrategier arbetats fram. Strategin utgör grunden för det 

kommande innovationsprogrammet. 

 

Äldreförvaltningen ställer sig i huvudsak bakom strategierna. 

Förvaltningen anför bland annat att det behövs tydliga mål, 

välutbildade medarbetare med självförtroende, tydligt ledarskap och 

snabbare vägar för att behandla ansökningar och vaksamhet vid bland 

annat upphandlingar så att inte innovation hindras. 

Äldreförvaltningen betonar även att det tar tid att odla en 

innovationskultur. Innovationskulturen kräver ett viss mått av 

erfarenhet, ekonomiska och personella resurser. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) yrkar bifall till ett gemensamt förslag till beslut med stöd av  

ersättaryrkande från Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till gemensamt 

förslag till beslut. 

 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns tre förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP), ett gemensamt förslag till beslut från (KD) och (M) med stöd 

av ersättaryrkande från (C) samt ett eget förslag till beslut från (FP). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (KD) och (M) med stöd av ersättaryrkande från 

(C): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) med stöd av ersättaryrkande från Alfred Askeljung (C) 

reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma 

förslag till beslut enligt följande: 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar 

Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

Att som svar på kommunstyrelsens remiss av 

innovationsstrategi för Stockholms stad anföra följande: 

 

Vi anser att innovationer har en viktig roll att fylla både i förhållande 

till att utveckla den befintliga verksamheten och för att bygga en 

stark och konkurrenskraftig region. Vi vill att nyskapande tankar och 

idéer ska kunna frodas och utvecklas i Stockholms stad i syfte att i 

förlängningen erbjuda medborgarna bättre verksamheter genom t ex 

innovationsupphandlingar där smarta lösningar ska prioriteras. I det 

arbetet är det också viktigt att staden vågar satsa på dessa frågor 

vilket inkluderar såväl centralt stöd till nämnderna och medarbetarna 

som att avsätta tillräckliga resurser i form av tid och pengar.  

 

Ambitionerna i det ärende som nu ligger för beslut är i grunden bra 

men den remitterade strategin är emellertid så oprecis att den inte kan 

anses utgöra ett strategidokument. Vi efterlyser ett tydligt syfte med 

strategin samt tydligare definitioner och avgränsningar kring hur 

stadens innovationsarbete konkret ska bedrivas.  
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

Strategin saknar även tydliga mål och indikatorer liksom en plan för 

hur arbetet ska följas upp vid sidan av budget. Vi anser att frågan om 

innovationer och innovationsupphandlingar är för viktiga för att bara 

reduceras till fina ord och formuleringar.  För att detta dokument ska 

bli en effektiv strategi så efterlyser vi konkreta målformuleringar och 

indikatorer, en tidsplan för implementeringsarbetet samt en konkret 

plan för hur detta arbete ska följas upp.  

 

Vi saknar även resonemang om på vilket sätt staden centralt kommer 

att stötta upp nämnder och medarbetare i syfte att öka deras 

kompetens vad gäller t ex innovationsupphandlingar.  Vidare kan det 

också finnas anledning att fundera över huruvida staden ska inrätta 

centrala stödfunktioner för innovationsarbetet eller om det bör finnas 

forum för nätverkande och erfarenhetsutbyte mellan nämnderna. Idag 

ligger vissa nämnder längre fram än andra när det gäller innovationer, 

detta bör staden dra nytta av inom hela organisationen.  

 

Vi tycker att den strategi och den rapport som ligger till grund för 

beslutet är bra som underlag för en kommande innovationsstrategi 

men inte tillräckligt för beslut i kommunfullmäktige. Vi vill därför 

uppmana kommunstyrelsen att omarbeta och vidareutveckla 

innovationsstrategin utifrån de ovan anförda synpunkterna.”  

 

Reservation från (FP): 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag till beslut enligt följande: 

”Folkpartiet föreslog att äldrenämnden beslutar att som svar på 

remissen anföra följande: 

 

Vi välkomnar att staden nu tar fram en innovationsstrategi. Vi håller 

också med om mycket av den problembeskrivning som ges i strategin 

kring de hinder som gör att innovation i alldeles för liten utsträckning 

är en naturlig del av hur Stockholms stad som organisation arbetar 

dagligdags. Även de delområden som strategin pekar ut uppfattar vi 

som i huvudsak relevanta. 

 

Vi tycker dock att strategin måste bli betydligt mer konkret innan den 

på allvar kan tjäna som vägledning för ett bättre innovationsarbete. 

En sådan konkretisering är nödvändig för att kunna utmana invanda 

arbetssätt och göra saker annorlunda. Aktivt ledarskap behövs, precis 

som strategin skriver, för att uppmuntra medarbetarna att arbeta med 

innovation, men det behövs också nya institutioner, 

finansieringslösningar och miljöer som driver fram innovation. 
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Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

Med tanke på hur omfattande stadens upphandlingar är, och hur lågt 

förmågan att använda upphandling för att främja innovativa lösningar 

skattas i dagsläget, måste arbetet med att främja innovationsdrivande 

upphandlingar ges högsta prioritet. Genom att lämna utrymme för 

utveckling av teknik och arbetssätt under avtalsperioden skapas nya 

möjligheter för tillväxt och innovationskraft hos de företag som har 

staden som kund. Vi hyser ingen större tilltro till majoritetens 

beredskap att se upphandlingar som ett instrument för innovation och 

tillväxt. 

 

Slutligen anser vi att alla förvaltningar och bolag inom staden bör ges 

i uppdrag att aktivt identifiera och undanröja hinder för företagande, 

utveckling och innovation. Detta ska vara en del av kärnuppdraget 

och integreras i det löpande arbetet.” 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 12     Demenskompetens i Stockholms stad 

Svar på skrivelse från ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten  

Bo Hansson m.fl. (S) och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) 

 

Dnr 150-232/2015 och dnr 330-250/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag på  

att ta fram ett system för kvalitetsmärkning av 

demenskompetens.  

 

2. Äldrenämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda hur 

finansieringen kan ske av förslaget. 

 

3. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

handlingsplan som svar på skrivelsen. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-09-17.  

 

Skrivelsen tar upp att i takt med att befolkningen blir äldre ökar även 

antalet personer som får en demenssjukdom. En demenssjukdom 

medför ofta ett omfattande hjälpbehov och för att vård och omsorg 

ska ha en hög kvalitet behöver all personal ha rätt och aktuell 

kunskap. Äldreförvaltningen föreslås få i uppdrag att i samarbete  

med Svenskt Demenscentrum ta fram ett system för 

kvalitetsmärkning av demenskompetens inom hemtjänst, särskilt 

boende samt stadens biståndshandläggning. Kvalitetsmärkning ska 

kunna vara kopplad till utbildningssteg md en utmärkelseför avklarat 

varje steg och när alla steg är avklarade får verksamheten en 

kvalitetsmärkning.  

   

Äldreförvaltningen besvarar skrivelsen med förslag till ett system för 

kvalitetsmärkning av demenskompetens samt ett förslag till en 

handlingsplan.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

  


